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Interne Memo 
   

 
Dames, heren, 
 

Op verzoek van de burgemeester ter informatie bijgaand een memo over De Sallandse Heuvelrug,  zoals 
deze ook ter voorbereiding bij de behandeling van dit agendapunt in de commissie grondgebied aan de 
leden is toegestuurd.  

 
Tijdens de commissievergadering van de commissie grondgebied van 16 september jl kwam de Transitie 
Nationaal Park de Sallandse Heuvelrug opnieuw aan de orde.  

De bedoeling van het voorstel is dat de gemeenteraad uitspreekt dat zij ambities heeft met betrekking  tot 
de Sallandse Heuvelrug.  Het gaat dus niet alleen om het Nationaal Park Sallandse Heuvelrug,  maar om 
het hele gebied. Als het gaat om het toeristisch, recreatief op de kaart zetten van dit mooie gebied  moeten 

we verder kijken dan alleen de begrenzing van het Nationaal Park Sallandse Heuvelrug.  Bovendien 
bestaat  het NPSH voor het grootste deel uit Natura 2000 gebied .  
Tijdens de bijeenkomst in het Buitencentrum hebben de Terreinbeherende organisaties Staatsbosbeheer 

en Natuurmonumenten ook nadrukkelijk aangegeven dat het om meer dan alleen het Nationaal Park gaat. 
Beide organisaties zien mogelijkheden om economische dragers te ontwikkelen in de schil van het gebied. 
Denk bijvoorbeeld aan het intitiatief van Natuurmonumenten om in De Pas te Haarle een theeschenkerij te 

vestigen. 
Wat is er sinds de vorige keer gebeurd.  
• De gemeenteraad van Rijssen Holten heeft ingestemd met dit stuk.  

• In het nieuwe coalitieprogramma van de Provincie wordt gesproken over het  belang van de 
Sallandse Heuvelrug en het samen met de gemeenten oppakken . Tot nu toe heeft de provincie dit nog 
niet geconcretiseerd. Er is nog geen ambtelijke capaciteit hiervoor beschikbaar en ook heeft de provincie 

nog niet  duidelijk  gemaakt hoe zij haar rol ziet.  
• De provincie heeft tot en met 2014 de inrichting en organisatie van het NPSH betaald. De 
financiering is daarna stopgezet, maar dat betekent ook dat er geen structuur en administratieve 

ondersteuning  meer bestaat van overleg tussen partners, ondernemers en bewoners meer bestaat.  
• Tijdens de bijeenkomst heb ik aangegeven dat ik graag door wil, ondanks dat de gemeenteraad 
van Hellendoorn nog geen besluit heeft genomen welk ambitieniveau zij voorstaat. Door de aanwezige 

raadsleden is toen aangegeven dat ik dat kon doen.  In augustus is een kerngroep gestart met daarin 
vertegenwoordigd Rijssen-Holten, Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten, Natuureducatie en de gemeente 
Hellendoorn.  Op dit moment wordt dit ambtelijk ondersteund door de gemeente Hellendoorn en ik ben 

voorzitter van de stuurgroep.  
•  Besloten is om de kerngroep aan te vullen met de directeur van Marketing Oost.  
• Besloten is om een projectleider aan te stellen die een bijeenkomsten organiseert voor 

bedrijfsleven, ondernemers, bewoners. Belangrijk is om hen (weer) bij het NPSH te betrekken en ideeen 
op te halen voor de stimuleringsagenda en deze agenda ook vorm geeft. Dit alles onder voorbehoud dat 
de gemeenteraad akkoord gaat met trede 3. 

 
 
Landelijke ontwikkelingen 

• Bijna belangrijker nog dan de hierboven geschetste ontwikkelingen zijn de ontwikkelingen op 
landelijk niveau. Eind 2014 is in de Tweede Kamer een motie aangenomen van de leden Veldhoven en 
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Jacobi  over de Nationale Parken. Kern van de motie is om te komen tot nationale parken ‘nieuwe stijl’, 
met aandacht voor natuur, beleving , benutting en toegankelijkheid. Er is 1 miljoen euro beschikbaar 
gesteld om dit onderzoek uit te voeren. Het kabinet heeft  op 1 maart 2015 Kees Lever benoemd tot 

programmadirecteur Nationale Parken binnen het directoraat-generaal Agro en Natuur bij het ministerie 
van Economische Zaken. 
• Hoewel de stuurgroep die de Nationale Parken ‘nieuwe stijl’  moet onderzoeken, drie jaar de tijd 
heeft om tot een eindrapport te komen, zijn er inmiddels wel wat contouren zichtbaar. Wat voor gevolgen 
dat heeft voor het NPSH is nog niet duidelijk. Zo wordt er gesproken over minder NP’s en over de grootte 
van de NP’s (minimaal 5000 ha).   
• Dit betekent dat de afgelopen periode vooral is ingezet op lobbyen om het NPSH op de  agenda te 
houden.  Zo is de heer Lever woensdagmiddag te gast in het Buitencentrum en zullen de kerngroepleden 
hem in het gebied een uiteenzetting geven op basis van de uitgangspunten waar de stuurgroep op toetst:  

- Gastheerschap en beleving 
- Ruimtelijk perspectief 
-  Economisch perspectief 

- Samenwerking 
 
Het memo is aan het agendapunt toegevoegd.  

 
Met vriendelijke groet,  
Karin Zomer, 

Griffier gemeente Hellendoorn 
 


